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v Pošumaví.
Distribuce: OÚ Loučovice.

Vydavatel není odpovědný za obsah
a pravdivost oti štěných inzerátů a vyhra-
zuje si právo nezveřejnit inzerát/článek, 
který by jej poškozoval nebo byl svým 

obsahem proti zákonný. Vychází 12x ročně 
nákladem 750 ks.

Všem výše uvedeným přejeme vše nejlepší, plno životních radostí 
a mnoho dalších let spokojeného života.

V květnu oslaví své krásné jubileum

paní
BIGASOVÁ MARIE
HOLUBOVÁ ERIKA

HURYCHOVÁ JAROSLAVA
MATUŠINCOVÁ RŮŽENA
ŠTUBNEROVÁ KRYSTYNA

ŠVEPEŠOVÁ ALŽBĚTA
VÁCHOVÁ VĚRA

VONDROVÁ ADELA

pan
DOČKAL FRANTIŠEK

JANDA PETR
PRÁŠEK BOHUSLAV

Nejprve si dovolím vyslovit poděkování 
těm, kterým není veřejný prostor lho-

stejný a těm, kteří se o prostor hřbitova po-
starali ve svém volném čase a během akce „ 
UKLIĎME ČESKO“ ono nejde jen o úklid, ale
i o jisté zvelebení místa posledního odpočinku. 
Aby toto místo bylo pokud možno co nejdéle 
důstojné a uklizené, dovoluji si tí mto požádat
o umírněné umístění svíček a lucerniček na 
střechu kolumbária. Při prvním silnějším pory-
vu větru tyto spadnou a pokud se hned neroz-

bijí, udělají nepořádek na zemi. Jednak je to 
škoda a zároveň i trochu bezohledné. Vím, že 
toto pietní místo potřebuje rozšířit a doplnit  
právě o důstojný stojan na svíčky a další fune-
rální dekorace. Tak prosím vydržte a já jsem si 
jist, že v dohledné době připravíme s vedením 
obce nějaké uspokojivé  řešení.

- Mgr. Daniel Hovorka – tajemník Úřadu obce 
Loučovice -

PODĚKOVÁNÍ A PÁR SLOV KE KOLUMBÁRIU
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Je mi známo, že téma dřevěného mostu
a jeho stavu je dosti  obehrané téma, proto 

se pokusím o sepsání jasné a stručné zprávy. 
Nejdůležitější informace je, že v průběhu mě-
síce května budou dodány dubové impregno-
vané  hranoly. Správce vodního toku souhlasí 
s možným odstraněním koroze z nosných částí  
mostu a nepožaduje nějaké nadstandartní za-
jištění proti  kontaminaci vody. Tedy na 99% 

v květnu začneme havarijní stav dřevěného 
mostu měnit na stav uspokojivý a to s výhle-
dem minimálně na deset let. Věřím, že pěší
i motorizovaní uživatelé pochopí nutnost uzá-
věry. Přesný termín bude oznámen s týden-
ním předsti hem.

- Mgr. Daniel Hovorka – tajemník Úřadu obce 
Loučovice -

DŘEVĚNÝ MOST

Vážení čtenáři, každoročně s příchodem 
jara přichází doba úklidu a vyhazování 

nepotřebných „krámů“. Velice oceňuji, že se 
již nemnoží případy, kdy se nechávaly válet 
věci před vraty sběrného dvora. Náš sběr-
ný dvůr má pevně stanovenu otevírací dobu
a svá pravidla. Pro připomenutí  otevírací doba 
ve sběrném dvoře je: v období duben až říjen
v úterý a ve čtvrtek od 14:00 do 17:00, v so-
botu pak od 09:00 do 12:00. Jak jistě víte je 

možně dohodnout i jinou dobu, proto při-
pojuji telefonní číslo na pana Patra Štěpánka
(tel.: 723 848 682), který pokud je to možné, 
ochotně vyhoví vašim požadavkům.

- Mgr. Daniel Hovorka – tajemník Úřadu obce 
Loučovice -

SBĚRNÝ DVŮR - PÁR SLOV



strana 3

Vážení a milí spoluobčané, 
rádi bychom vás informovali o dění v naší 

obci. Některé věci se již uskutečnili, některé 
probíhají či se plánují. V novoročním přání 
jsme vám sdělili, že budeme usilovat o to, aby 
se nám v obci žilo lépe a to i s ohledem na 
vaše přání a podněty. A mnoho změn se událo 
i díky vám. 

V naší obci v současné době proběhly a pro-
bíhají práce, které souvisejí s nastupujícím 
jarem a některé jsou i reakcí na přání našich 
občanů. Pro pejskaře jsme instalovali lavičku 
na louku pod panelovými domy. Venčení va-
šich pejsků bude jistě příjemnější i pro osoby 
méně mobilní. V instalaci dalších laviček bu-
deme pokračovat, neboť v naší obci je více 
míst, kde si rádi odpočinete, např. u řeky – jez. 

V době před Velikonoci jsme nechali upravit 
keře v okolí kostela. Ani nádraží nezůstalo bez 
povšimnutí. Dlouho zdevastované chybějící 
lavičky budou brzo opraveny a přiléhající za-
rostlý parčík si též zasloužil trochu zkultivovat 
i přesto, že to není pozemek obce. Plánuje-
me i výsadbu nových stromů mezi panelový-
mi domy. Dojde k obnově stávajících nátěrů 
vyhrazených parkovacích míst pro osoby se 

zdravotním postižením. Na hasičské louce řá-
dil a řádí bobr, tak jsme přistoupili k ochraně 
stromů před okusováním. Osázeli jsme růžemi 
nové záhony nad zídkou u hřbitova. Věříme, 
že vám tyto nové růžové záhony v době květu 
zpříjemní posezení na lavičkách u hřbitova.

Dále vás upozorňujeme na velmi špatný stav 
lávky směr Prokop. Lávka je dlouhodobě ve 
špatném stavu (prkna). Nutno dodat, že lávka 
nemá majitele, majetkové vztahy jsou nevy-
jasněny a obec není vlastníkem. Nicméně, láv-
ka slouží místním občanům a je to jediná cesta 
na autobusovou zastávku přes řeku. Přistoupi-
li jsme k rozhodnutí, že lávku opravíme na ná-
klady obce, a to v nejbližší době, v souvislosti 
s opravou dřevěného mostu. V budoucnu by-
chom rádi získali lávku do majetku obce. Před 
lávkou bude umístěna výstražná cedule, vstup 
na vlastní nebezpečí do doby, než se opraví. 
Na jaře dojde k dokončení opravy havarijního 
stavu dřevěného mostu.  Osvětlení u dřevěné-
ho mostu bude vyřešeno v souvislosti s opra-
vou mostu celkově. Druhá lampa, která chybí 
u chodníku pod bývalým stánkem s novinami, 
bude instalována s výstavbou cyklostezky. 
Opravují se též společné prostory obecních 
bytových domů a rekonstruují se obecní byty. 
Probíhají opravy na místních komunikacích po 
zimě. Budou vystavěny nové schody v parčíku 
u čp. 40.

Připravuje se schválená výstavba nového 
parkoviště pod zdravotním střediskem. Toto 
parkoviště je dlouho žádoucí a situace u zdra-
votního střediska s parkováním nebyla dobrá.
Pro děti a rodiče jsme připravili kulturní akce, 
které máte rádi, a jsou již tradiční. Naši senio-
ři se v rámci činnosti Senior klubu vydají na 
první jednodenní výlet v letošním roce. V dět-
ském klubu Čertík od dubna probíhají pravi-
delné aktivity 1x týdně pro maminky s dětmi. 
Ani v dotační činnosti nezahálíme. Snažíme 
se obecní rozpočet obohatit o finance, které 
použijeme na projekty, které budou k užitku 
našim občanům. V současné době pracujeme 
na řadě dotačních projektů. U některých již 
známe pozitivní výsledek, kde jsme byli úspěš-
ní. O těchto dotacích budeme informovat 
v dalších číslech loučovického zpravodaje. 

Každý týden zjišťujeme, co je či není třeba 
v naší obci vylepšit, opravit atd. 

Budeme rádi za vaše další podněty, které po-
vedou ke zlepšení života v naší obci. 

- Ing. Jan Kubík, starosta -
- Mgr. Pavla Vachová, místostarostka -

SLOVO STAROSTY A MÍSTOSTAROSTKY
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Usnesení č. 31/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje ově-
řovatele zápisu Pavlu Vachovou a Bedřicha Ko-
nečného, jako zapisovatele Daniela Hovorku.

Usnesení č. 32/2023
Zastupitelstvo schvaluje navržený program 
zasedání včetně rozšíření programu jednání
o uvedené body: Různé 26.1 až 26.8.

Usnesení č. 33/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí schválené rozpočtové opatření č. 1/2023
v předloženém znění.

Usnesení č. 34/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí schválené rozpočtové opatření č. 2/2023
v předloženém znění.

Usnesení č. 35/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje Do-
datek č.1 koncesní smlouvy 2021-1 se společ-
ností  ČEVAK a.s. v předloženém znění. A pově-
řuje starostu obce podpisem tohoto dodatku.

Usnesení č. 36/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje Da-
rovací smlouvu Loučovice - Hořice na Šumavě 
— KOMPOSTÉRY v předloženém znění. A po-
věřuje starostu obce podpisem této smlouvy.

Usnesení č. 37/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se zve-
řejněním nového věcného záměru prodat po-
zemek p.č. 310/22 v k.ú. Loučovice o výměře 
119 m2 tak jak je uvedeno na geometrickém 
plánu č.: 805-32/2022.

Usnesení č. 38/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vě-
domí zápis ze zasedání Komise pro občanské
a kulturní záležitosti  ze dne 31. 2. 2023.

Usnesení č. 39/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje zve-
řejnění a vyhlášení konkurzního řízení na 
pozici: ředitel / ředitelka, ZŠ a MŠ Loučovice
v předloženém znění.

Usnesení č. 40/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje Pří-
kazní smlouvu č. SML-Z-M-23-284 se společ-
ností  Deregio Tender, s.r.o. v předloženém 
znění a pověřuje starostu podpisem této 
smlouvy.

Usnesení č. 41/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje 
Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcné-
ho břemene č. CB-001030072836002-ASE se 
společností  EG.D,a.s. v předloženém znění
a pověřuje starostu podpisem této smlouvy. 

Usnesení č. 42/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice, bere na vědo-
mí žádost a schvaluje poskytnutí  fi nančního 
daru vyplaceného na základě darovací smlou-
vy ve výši 20 000,- Kč se splatností  v 19. týdnu 
roku 2023.

Usnesení č. 43/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice přerušuje bod 
jednání o pořízení měřícího zařízení - radar
a ukládá starostovi obce zahájit poptávkové 
řízení příslušného měřícího zařízení.

Usnesení č. 44/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje zve-
řejnění věcného záměru prodat část pozemku 
p.č. 212/1 v k.ú. Loučovice uvedeného v žá-
dosti .

Usnesení č. 45/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se 
zveřejněním záměru na nájem -pacht části  po-
zemku p.č. 283/1 v k.ú. Loučovice o výměře 40 
m2 ke zřízení zahrádky.

Usnesení č. 46/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice, bere na vědo-
mí žádost Klubu vojenské historie 4th Armo-
red Division U.S.Army z.s., souhlasí s prove-
dením historické rekonstrukce na území obce 
Loučovice a schvaluje poskytnutí  fi nančního 
daru pro Klubu vojenské historie 4th Armo-
red Division U.S.Army z.s. na základě darovací 
smlouvy ve výši 20 000,- Kč se splatností  v 17. 
týdnu roku 2023.

Usnesení č. 47/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se 
zveřejněním záměru na nájem -pacht části  po-
zemku p.č. 352/1 v k.ú. Loučovice o výměře 
684 m2 ke zřízení zahrádky.

Usnesení č. 48/2023
Původní usnesení č. 10/2023 ve znění: Zastu-
pitelstvo obce Loučovice schvaluje odpisový 
plán ZŠ a MŠ Loučovice na rok 2023 v předlo-
ženém znění, je revokováno ve znění:
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje od-
pisový plán ZŠ a MŠ Loučovice ve výši 629 
586,-Kč, a to v předloženém znění ze dne 14. 
3. 2023.

Usnesení č. 49/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice na základě je-
diné nabídky, a to od společnosti  DOTin, s.r.o. 
schvaluje uzavření nájemní smlouvy se spo-
lečností  DOTin, s.r.o. na užívání nebytového 
prostoru v č.p. 51 za cenu 155,-Kč / m2 mě-
síčně a pověřuje starostu uzavřením příslušné 
nájemní smlouvy.

Usnesení č. 50/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí s vy-
psáním zakázky malého rozsahu na stavební 

akci: Parkoviště před zdravotním střediskem 
Loučovice a ukládá starostovi obce zahájit 
příslušné úkony a jmenuje komisi na otevírání 
obálek ve složení: Pavla Vachová, Jan Kubík, 
Petr Štěpánek, Jan Straka a Stanislav Hackl.

Usnesení č. 51/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje Ceník 
činností  Pečovatelské služby Loučovice platný 
od 1. 6. 2023 v předloženém znění a pověřuje 
starostu obce podpisem příslušného doku-
mentu s platností  od 1.6. 2023. 

Usnesení č. 52/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí žádost ke kontrole a ukládá fi nančnímu vý-
boru kontrolu dotací u spolků Vltavan Loučo-
vice, z.s. oddíl kopané a Vltavan Loučovice, z.s. 
které jsou na základě smluv povinny předložit 
vyúčtování a to do 31. 3. 2022. Výsledek kont-
roly pak bude předložen jako samostatný bod 
na nejbližším zasedání ZO Loučovice.

Usnesení č. 53/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice po odstoupení 
Mgr. Pavlíny Bigasové souhlasí se jmenováním 
člena Školské rady Základní školy a Mateřské 
školy Loučovice nominovaného Zastupitel-
stvem obce Loučovice, a to jmenovitě: paní 
Mgr. Pavlu Vachovou.

Usnesení č. 54/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vě-
domí Zprávu o provedení prověrkyúčetní zá-
věrky ZŠ a MŠ Loučovice ze dne 16.2. 2023
v předloženém znění.

Usnesení č. 55/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí s na-
vrženým rozsahem oprav místních komunikací 
a schvaluje její realizaci za nejnižší cenu dle 
nabídek společností  : Dipos Tábot a.s. cena 
965 628,40 Kč vč. DPH, Asfalt OK GROUP, s.r.o. 
cena 859 995,40 Kč vč. DPH a společnosti  
Opravy a údržby komunikací s.r.o. cena 954 
496,40 Kč vč. DPH a pověřuje starostu pod-
pisem objednávky příslušných prací za cenu 
859 995,40 Kč vč. DPH u společnosti  Asfalt OK 
Group, s.r.o.

Usnesení č. 56/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice po zveřejněném 
záměru bere na vědomí počet dvou uchazečů 
o nebytový prostor v č.p. 290 a schvaluje pou-
žití  obálkové metody, kdy na základě nejvyšší 
nabídky bude s příslušným uchazečem sepsá-
na nájemní smlouva. Na základě vyhodnocení 
nabídek: pana Petra Galazky 65,-Kč/m2 mě-
síčně a pana Eduarda Bence 120,-Kč/m2 mě-
síčně, souhlasí s uzavřením nájemní smlouvy
s panem Eduardem Bencem ze cenu 120 Kč/
m2 měsíčně a pověřuje starostu obce podpi-
sem příslušné nájemní smlouvy.

VÝPIS USNESENÍ Z ŘÁDNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LOUČOVICE KONANÉHO
DNE 17. 4. 2023
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Usnesení č. 57/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice na základě 
usnesení 16/2023 a s odvoláním na zveřejně-
ný záměr: „ částečně směnit a prodat" vyvěše-
ný na úřední desce dne 13. 2. 2023 souhlasí 
s uzavřením pachtovní smlouvy s jediným 
žadatelem na část pozemku 192/3 o výměře 
50 m2 za jednotkovou cenu 4,-Kč/m2 na dobu 
neurčitou a pověřuje starostu podpisem této 
smlouvy.

Usnesení č. 58/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice na základě 
usnesení 17/2023 a s odvoláním na zveřejně-

ný záměr: „ částečně směnit a prodat" vyvěše-
ný na úřední desce dne 13. 2. 2023 souhlasí 
s uzavřením pachtovní smlouvy s jediným ža-
datelem na část pozemku 192/3 o výměře 280 
m2 za jednotkovou cenu 4,-Kč/m2 na dobu 
neurčitou a pověřuje starostu podpisem této 
smlouvy.

Usnesení č. 59/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí vysvětlení starosty obce o aktuálním stavu 
přivaděče (parovod) umístěným na pozemku 
obce a souhlasí s předložením závěrečné zprá-
vy do 30. 5. 2023.

Usnesení č. 60/2023
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí zprávu ředitele ZŠ a MŠ Loučovice o parko-
vání u ZŠ Loučovice a ukládá starostovi zajistit 
studii proveditelnosti se zacílením na nová 
parkovací místa u budovy ZŠ a MŠ Loučovice.

Poznámka:
Úplný zápis ve smyslu stanovení §95 odst. 5 
zákona o obcích je uložen na obecním úřadu 
k nahlédnutí.
Obecní úřad je povinen umožnit občanům na-
hlédnout do zápisu ze zasedání zastupitelstva.

4. 5. 2023  a 15. - 30. 5. 2023 bude knihovna zařená. Děkujeme za pochopení.

Rád bych se s vámi podělil o přání ke krás-
ným narozeninám pana Františka Adam-

ce. Bylo mi příjemným potěšením i milou 
povinností poblahopřát oslavenci, společně 
s kolegyní z komise pro občanské záležitosti, 
mnoho zdraví, štěstí a osobní spokojenos-
ti. Pan Adamec je v současné době nejstarší 
mužský obyvatel naší obce. Na setkání jsme 
hovořili o všem, co pana Adamce nejen těší, 
ale také trápí a též pan Adamec vzpomínal na 
osobní okamžiky v jeho životě. Rozloučili jsme 
se s příslibem dalšího setkání za rok, na které 
se těším.

- Ing. Jan Kubík, starosta -

PŘÁNÍ K NAROZENINÁM

Obec Loučovice se připojila k celorepublikové akci „Ukliďme Česko“ a byla organizátorem dubnového úklidu v naší obci. Obdržené pomůcky 
(pytle, rukavice, propagační materiál) od organizátorů dobrovolnické akce Ukliďme Česko byly předány všem dobrovolníkům, zejména škole. Do 
akce se jako první zapojily naše seniorky. Následovali učitelky a učitelé s dětmi ze ZŠ a MŠ Loučovice a dále dobrovolníci z řad občanů a členové 
14. Přední hlídky Royal Rangers. Všem, kteří se zúčastnili úklidu v naší obci, velmi děkujeme.

- Obec Loučovice -

DUBNOVÝ ÚKLID NAŠÍ OBCE „UKLIĎME ČESKO“
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Vážení občané, informujeme vás o skuteč-
nosti, že na zasedání zastupitelstva obce 

Loučovice byl vznesen návrh na odstraně-
ní plotu u dětského hřiště mezi panelovými 

domy a to již podruhé. Poprvé v roce 2021, 
kdy k odstranění nedošlo, podruhé letos v led-
nu. Návrh byl vzat zastupitelstvem na vědomí 
s tím, že doporučuje zajistit informační kam-

paň mezi obyvateli. K tomu ze strany Obecní-
ho úřadu Loučovice došlo a výsledkem je, že 
občané tento plot odstranit nechtějí. Nezare-
gistrovali jsme ani jedno vyjádření, které by 
odstranění plotu připouštělo. Tímto považuje-
me celou věc za vyřízenou a DĚTSKÉ HŘIŠTĚ 
ZŮSTÁVÁ OPLOCENO.
Děkujeme vám, že jste se k celé věci možného 
odstranění plotu vyjádřili. 
Dále sdělujeme, že na základě podnětů od 
obyvatel, budou hřiště  dána do pořádku. Her-
ní prvky a lavičky budou v nejbližší době ošet-
řeny novým nátěrem, písek v pískovišti bude 
vyměněn a zajištěn plachtou. Do budoucna 
plánujeme hřiště doplnit o další herní prvky. 
Dětská hřiště bývají vizitkou obce a my chce-
me mít spokojené rodiče a spokojené děti.

- Mgr. Pavla Vachová, místostarostka -

DĚTSKÁ HŘIŠTĚ V NAŠÍ OBCI

ANKETA
Vážení čtenáři, na podzim opět proběhne zájezd na muzikál do Prahy. Nyní je na vás, abyste si vybrali, jaký muzikál 

byste rádi. Vaše odpovědi prosím zasílejte na email vedlejsi.hospodarstvi@loucovice.info do konce května.

Na výběr jsou tyto muzikály:
Ples upírů           Mefisto           Legenda jménem Holmes           Alenka v říši divů

(případně můžete navrhnout jiný)
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Vážení občané a příznivci aktivního stáří, 
v květnu tomu bude přesně pět let, co 

jsme společně slavnostně otevřeli náš Senior 
klub obce Loučovice. Při zahájení činnosti klu-
bu jsme si přáli, aby činnost klubu byla zají-
mavá a bohatá. Hlavní myšlenkou klubu bylo 
„společné setkávání“. Dne 18.5.2023, v den, 
kdy Senior klub pořádá jednodenní autobu-
sový výlet do Písku, máme tedy ono pětileté 
výročí. 
Pět let obec Loučovice podporuje aktivity pro 
naše seniory. Naše skalní členky klubu se schá-
zejí každý čtvrtek, aby si společně popovídaly. 
Zároveň i velmi rády u tohoto povídání tvoří. 
A že tvoří krásné věci jsme již mnohokrát měli 
možnost vidět v různých vydáních Loučovické-

ho zpravodaje. 
Onu myšlenku, která stála za vznikem Senior 
klubu, se nám daří stále naplňovat. Naši senio-
ři mají klub ve velké oblibě, ať už ti, kteří ho 
pravidelně navštěvují či ti, kteří se zúčastňují 
aktivit nepravidelných. 
Senior klub má bohatou historii své činnosti - 
od různých výletů, přednášek, besed, tvoření, 
kurzů, cvičení, společenských setkání, dobro-
činných akcí, oslav narozenin a mnoho dalších 
aktivit, které byly něčím významné. Mnohé-
mu jsme se společně naučili, leccos jsme po-
znali a také procestovali. 
Věřím, že tomu bude tak i nadále a naše plá-
nované aktivity se opět setkají s pozitivními 
ohlasy u našich seniorů, kteří chtějí aktivně 

využívat svůj volný čas a klub je baví. Budeme 
se i nadále snažit, aby klub byl stále takový, 
jaký si sami senioři přejí a fungoval dle jejich 
představ.
Zároveň bych touto cestou chtěla poděkovat 
našim skalním členkám Senior klubu, které 
se podílejí na činnosti klubu a různých akcích, 
souvisejících s dobročinností atd. Milé dámy, 
nikdo vás nenutil a nenutí, nemáte a nemě-
ly jste za to žádnou odměnu, a přesto jste do 
těchto činností zapálené a odhodlané přidat 
ruku k dílu. Jste ochotné se angažovat pro 
dobrou věc či pro druhé a přináší vám to ra-
dost.  Děkuji vám.

- Mgr. Pavla Vachová, Senior klub Loučovice -

INFORMACE ZE SENIOR KLUBU LOUČOVICE
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BAREVNÉ VELIKONOCE V KLÁŠTERECH V KRUM-
LOVĚ
Jsou skutečně Velikonoce svátky jara, anebo je to trochu jinak? Kdy Ve-
likonoce slavíme, jak se jmenují jednotlivé dny Svatého týdne a co se 
při nich dělávalo? Kdy se chodí řehtat a proč? Co znamenají barevné 
pentličky na pomlázce? To vše jsme zjistili v tajemném prostředí stře-
dověkých klášterů, kde jsme si mnohé velikonoční zvyky sami vyzkou-
šeli. Nakonec jsme si vyrobili krásnou velikonoční dekoraci. Přestože 
nám počasí moc nepřálo, tak jsme si to všichni moc užili a určitě se sem 
rádi opět vrátíme.

CESTA DO SANTIAGA
Během měsíce dubna se k nám do školy opět vrátil tažný pták, Olda 
Bažant. Po úspěšném vánočním maratónu si s námi tentokrát přišel 
„jen“ popovídat. Ve dvou dnech se konala beseda pro žáky druhého 
stupně. Dvouhodinový program „Moje cesta do Santiaga“ byl plný in-
formací, dojmů, obrázků i námětů k zamyšlení. Olda absolvoval v roce 
2018 pěší pouť do Santiaga de Compostela dlouhou 3600km! Děti měly 
možnost seznámit se s pěti evropskými zeměmi očima poutníka. Ně-
koho, kdo jde, hledá, přemýšlí o sobě i o světě kolem. Někoho, kdo 
poznává svět prostřednictvím lidí, dojmů a osobních prožitků – nikoliv 
z auta, přes telefon a z okna hotelového resortu. Pro naše žáky to byla 
příjemná změna a vzájemné povídání se setkalo s velkým zájmem. Bylo 
krásné a podnětné slyšet, jak mohou být obyčejné věci i lidé zajímaví, 
jak dokáže být obyčejný den nevšední a kolik se toho dozvíte o lidech 
i o sobě, pokud jste odkázáni sami na sebe a na dobrotu a laskavost 
okolního světa a jak vypadá dobrodružství v praxi a jak je dosažitel-
né pro každého z nás a jak nás může změnit. Olda říká: „Chceš-li něco 
pochopit, jdi 500km, chceš-li něco změnit, jdi 2000km“. V příštích mě-
sících odchází Olda do Říma a až se vrátí, opět ho se zájmem a rádi 
přivítáme na besedu.

TA ZLATÁ PEPINKA Z RIBSTOLE
(Den Země v loučovické škole)
Mezi všemi jablůňkami jsme si vybrali právě Pepinku z Ribstonu, proto-
že její vzhled, chuť i chování jsou nám, v šumavské školičce pod horou 
Loučí, tak milé a blízké. 
Kdysi nám za školou vykvétal malý ovocný sádek. Každoročně rodil nád-
herná, červeně žíhaná jablíčka, která jsme v září česávali do vrbových 
košíků. Něco z té dávné úrody jsme jídávali ještě do konce podzimu, 
něco zůstalo na vánoční stůl a zbytek dostávali v zimě do krmelce jele-
ni, srnci, mufloni a kanci…
Ale ty časy Zlaté renety dávno již stříbrné Čertovy proudy vzaly… Dnes 
je sádek a celá školní zahrada zarostlá divokým býlím, kde hrají  první 
housle pelyněk, lebeda a kopřiva s bolševníkem…
Veselá a nezkrotná povaha naší vsazené ribstonské Pepičky by mohla 
dát pořádný štulec všem vyznavačům krátce střižených trávníků, beto-
nových záhonků s maceškami, asfaltových cest, cestiček i cyklostezek 
pro kola šlapací a brusle kolečkové. 
Nejmladší žáčci usadili jablůňku pod našimi okny do kamenité loučovic-
ké země. Pepička dostala tu nejlepší zeminu z letitého kompostu pana 
školníka. Oplotili jsme ji pevnými a pružnými pruty z vltavských bobřích 
hrází, obkroužili ji sluncem ze zelených drnů a balvany ze strmých svahů 
Loučové hory. Vody se napila z chladné lesní studánky a do koruny si 
vpletla rubínovou pentličku z velikonoční pomlázky… 
Ať nám brzy dáš svá jablíčka sladká, Pepičko naše drahá!...

Učitel Jonáš a jeho bobříci z první třídy

VÝSLEDKY VOLEB DO ŠKOLSKÉ RADY 
Děkujeme všem kandidátům a gratulujeme zvoleným zástupcům do 
školské rady. Ředitel školy bude informovat do konce dubna emailem 
o 1. setkání členů školské rady.

Výsledky voleb:
Zákonní zástupci: Kateřina Berná, Andrea Kupčíková, Jana Pařílková
Za zřizovatele: Bedřich Konečný, Jan Kubík, Pavla Vachová
Za pedagogy: Martina Albrechtová, Pavlína Bigasová, Tomáš Procházka
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ŠUMAVSKÉ FLORBALOVÉ DERBY
V úterý 28. 3. jsme byli pozváni na malé florbalové derby do Vyššího 
Brodu. Turnaje se účastnily dva brodské a dva loučovické týmy, náš vý-
běr byl složen především z žákyň sedmého ročníku (A tým) a šestého 
ročníku (B tým). Soupeřky z Brodu naše hráčky zaskočily nejen bojov-
ností, ale i organizovanou a promyšlenou hrou - a díky tomu obsadily 
1. (A tým) i 2. místo (B tým). Navíc nejužitečnější hráčkou a královnou 
střelkyň byla vyhlášena kapitánka našeho staršího týmu - Denisa Svato-
ňová. Všem účastníkům děkuji za skvělou reprezentaci školy!
A velký dík patří i ZŠ Vyšší Brod, která připravila pro tento turnaj výbor-
né materiální i personální podmínky (včetně divácké kulisy :)) - organi-
zace klapala jako na drátkách a všechna utkání probíhala v bojovném, 
ale přátelském duchu.
Děkujeme! A někdy na viděnou u nás v Loučovicích.

WORKSHOP A NÁVŠTĚVA DIVADLA - 9.TŘÍDA
V pátek 24.3. byla 9. třída v Českém Krumlově. Nejdříve navštívila čes-
kokrumlovské muzeum, ve kterém se žáci seznámili s výtvarnou techni-
kou linorytu. Vyzkoušeli si tisk velikonočních obrázků a způsob a zásady 
při práci s rydly. Předpřipravili si také vlastní motiv (želvičku), který si 
dodělají v hodinách výtvarné výchovy ve škole.
Hlavním cílem však byla následná návštěva divadelního představení - 
činohry s názvem "Klára 3847 - Příliš mnoho hvězd". Většina žáků byla 
v městském divadle na představení pro starší / dospělé poprvé, pro-
to to byl dle jejich slov silný a nezapomenutelný zážitek plný emocí. 
Překvapilo je prostředí divadla, zaplněné celé hlediště, slušné oblečení 
i chování, které bylo vyžadováno, a výborně jej zvládli. Samotný příběh 
byl velmi silný a leckteré z nich dovedl k názoru, že by ho měl vidět kaž-
dý. Jednalo se o skutečný příběh z období holocaustu během 2. světové 
války. Hlavní představitelku hrála vnučka hlavní postavy, která popiso-
vala, co její babička tehdy zažila a viděla v koncentračním táboře. Z celé 
jejich rozvětvené židovské rodiny přežila tábor jako jediná a dlouho 
příběh nikomu nevyprávěla, pouze číslo vytetované na její ruce nazna-
čovalo, kde byla. Některé detaily jejího boje o přežití použil i Stephen 
Spielberg ve filmu Schindlerův seznam.
Ve škole jsme po návratu rozebírali, jaké rozdíly jsou ve filmovém, 
knižním a divadelním zpracování téhož tématu. Divadelní představení 

ukázalo, jak se liší role postav (1 herec = více rolí), prostředí (proměna 
kulis a pomůcek pro jednotlivé scény) a jak na diváka působí zvukové 
efekty a hudební doprovod příběhu. Zopakovali jsme na konkrétních 
příkladech mnohé teoretické pojmy, které se učili v hodinách literární 
výchovy. Všichni také napsali krátký článek do zpravodaje (jeden z nich 
si můžete přečíst v dalším loučovickém vydání).

9. TŘÍDA NA WORKSHOPU A V DIVADLE
V pátek 24.3. jsme s 9. třídou byli v Českém Krumlově. Nejdříve jsme 
navštívili českokrumlovské muzeum, kde jsme si vyzkoušeli linoryt. 
Tiskli jsme velikonoční obrázky a ryli želvičku, kterou jsme si sami před-
připravili.
Poté nás čekala návštěva divadla. Bylo zaplněné celé hlediště. Hra-
ní herců a celkově celé divadlo se nám moc líbilo. Působilo to děsivě 
a dopadala na nás spousta emocí, protože děj byl podle skutečných 
událostí. Jednalo se o období 2. světové války, holocaustu a jedné pře-
živší. Činohra nesla název „Klára 3847 - příliš mnoho hvězd“. Celá třída 
si to užila a byl to pro nás zcela nový zážitek.

Kristýna Straková (9.tř.)

NATÁLIE MATÚŠOVÁ – ALIAS CHOVATELKA EXO-
TICKÝCH PAVOUKŮ 
Ve středu 04.04. v učebně biologii proběhla přednáška o domácím cho-
vu sklípkanů pro 6., 8. a 9. třídu a i pro speciální třídu. Přednášku si 
připravila žákyně Natálie Matúšová z 9. třídy, která se chovu věnuje už 
přes 2 roky.
Na názornou ukázku přinesla samce sklípkana korálkového a samič-
ku sklípkana růžového. Natálie nám sdělila stručně, jak se o sklípkana 
starat a jaké vybavení potřebujeme k případnému chovu. Rovněž nám 
ukázala obranný mechanismus u sklípkana korálkového. Také jsme si 
mohli osahat svlečky těchto pavouků, ale pouze v hygienických rukavi-
cích pro případ alergické reakce. 
Natáliino přednášení bylo velmi pěkné, poutavé a zajímavé. Děkujeme 
za nové vědomosti a praktické poučení o sklípkanech.

Za 8. třídu sepsaly žákyně Anna Součková a Sabina Behancová
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na hřišti pod teplárnou

Český rybářský svaz MO Loučovice
pořádá

Dětské 
rybářské 
závody

dne
27.5.2023

které se uskuteční

Soutěžit mohou všechny 
děti do 15let i bez 

rybářské povolenky

Soutěžní pravidla:
1. Povolen 1 prut (feeder, položená, plavaná), vnadění povoleno

2. Soutěžící si sám nahazuje a zdolává rybu, pomoc při podebíraní povolena
3. Hodnotí se míra ulovených ryb (forma bodování: ušlechtilá ryba Kapr, 

Štika, Candát atd. každý cm = 1 bod, ostatní ryba 1ks = 1 bod)
4. Měření úlovků a zapisování do startovní listiny provádí rozhodčí

5. Soutěžící po změření ryb je bezodkladně pouští (lze si ponechat 1 
ušlechtilou rybu)

Časový rozpis:
Prezentace: 7:00 - 8:00

Závod: 8:00 - 12:00
Vyhlášení výsledků: 12:30

Občerstvení zajištěno

Kontakt:
Jan Straka 721 822 237

Petr Galazka 723 013 125

na hřišti pod teplárnou

Český rybářský svaz MO Loučovice
pořádá

Rybářské 
závody

dne
3.6.2023

které se uskuteční

Soutěžní pravidla:
1. Povolen 1 prut (feeder, položená, plavaná), vnadění povoleno

2. Soutěžící si sám nahazuje a zdolává rybu, pomoc při podebíraní povolena
3. Ulovené ryby se na konci kola váží (1g = 1bod )

4. Vážení úlovků a zapisování do startovní listiny provádí rozhodčí
5. Soutěžící po zvážení ryb je bezodkladně pouští

6. Povinná výbava: kvalitní vezírek (alespoň 3 kruhy), vyprošťovač háčku, podběrák

Časový rozpis:
Prezentace:
7:00 - 8:00

            Závod:             
1. kolo - 8:00 - 12:00

pauza na občerstvení - 11:30 - 13:30
              2. kolo - 13:30 - 17:00              

Vyhlášení výsledků:
18:00

Hlavní cena: Rybolov ve španělsku v hodnotě 15 000 Kč
Občerstvení zajištěno + večer živá kapela GinF#
Registrace na emailu: crsloucovice@seznam.cz

(celé jméno + rybářské závody Loučovice)
Kapacita: 70 míst     Startovné: 500 Kč

Kontakt:
Petr Louda 774 883 766

Petr Galazka 723 013 125

k výročí 75 let organizace

Web Facebook

Vážení čtenáři,
rádi bychom vás pozvali na oslavu 75. výročí od založení Českého rybářského svazu místní organizace Loučovice. K této příležitosti  jsme si pro 

vás připravili víkendovou rybářskou akci, která se uskuteční ve dnech 2. a 3. června. Po celou dobu akce pro vás bude připraveno občerstvení.
V pátek 2. června od 16:00 hodin se můžete těšit na živou hudbu místních hudebníků, kteří vám umožní zazpívat si a zatančit.
V sobotu 3. června se pak budou konat rybářské závody. Hlavní cenou pro vítěze bude zájezd na ryby do Španělska. Po skončení závodů bude 
následovat program s kapelou GinF# a opět si budete moci užít živou hudbu a tanec.
S velkou radostí  se těšíme na víkendové setkání s vámi a společně tak oslavíme 75. výročí založení místní organizace Českého rybářského svazu
v Loučovicích. 

S pozdravem, ČRS MO Loučovice

VÍKEND S RYBÁŘI

Jihočeské
minuty

Lipnožurnál TV sklad Jihočeské
víkendy

expresní vlna zpráv

Vaše lipenská televize 
s oblíbenými pořady

www.kuryr.tv
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JARO JE TU A JE ČAS PŘEZOUT!

Letní pneumatiky jsou nezbytným prvkem 
pro bezpečnou a pohodlnou jízdu v letních 
měsících. Tyto pneumatiky jsou navrženy tak, 
aby poskytovaly vynikající výkon na suchém 
a mokrém povrchu a zajišťovaly lepší přilna-
vost a stabilitu vozidla na silnici. Kromě toho, 
letní pneumatiky snižují spotřebu paliva 
a minimalizují opotřebení pneumatik, což 
v konečném důsledku prodlužuje životnost 
celého vozidla.
Hloubka dezénu letních pneumatik je také dů-
ležitým faktorem, který ovlivňuje bezpečnost 
na silnici. Doporučuje se používat pneumatiky 
s minimální hloubkou dezénu 3 mm, a pokud 
jsou dezény hlubší, zajišťuje to lepší přilnavost 
na mokrých silnicích. Kromě toho, pravidelné 
kontroly tlaku v pneumatikách jsou také ne-
zbytné pro bezpečnou jízdu, protože správný 
tlak v pneumatikách zlepšuje řízení a brzdnou 
dráhu.
Při výběru letních pneumatik je důležité zkon-
trolovat správnou velikost a homologaci pro 
vaše vozidlo. Pokud si nejste jisti, které pne-
umatiky jsou pro vaše vozidlo nejvhodnější, 
můžete se poradit s odborníky v autoservisu 
nebo pneuservisu.
Za horkých letních dnů mohou letní pneuma-
tiky být rozhodujícím faktorem pro bezpeč-
nost vaší jízdy a pro komfort vašich cestování. 
Proto nezapomeňte pravidelně kontrolovat 
stav vašich pneumatik a přizpůsobit je podle 
aktuálních podmínek na silnici.

JAK NA PŘÍPRAVU MOTOCYKLU NEŽ 
VYJEDETE Z GARÁŽE

Jaro je období, kdy motocykloví nadšenci za-
čínají uvažovat o tom, jak připravit své stroje 
na novou sezónu. Po zimním období je nutné 
motocykl nejen očistit, ale také zkontrolovat 
a připravit na jarní jízdy. V tomto článku se po-
díváme na několik důležitých kroků, které je 
třeba udělat při jarní přípravě motocyklu.

Očištění motocyklu
Prvním krokem je důkladné očištění motocy-
klu. Nejenže odstraníte nečistoty a usazeni-
ny, které se mohou nahromadit na povrchu 
během zimního období, ale také se podíváte 
na případné poškození karoserie a podvozku. 
Dbejte na to, aby použitý čisticí prostředek byl 
vhodný pro motocykly a aby byl k dispozici do-
statek vody.

Kontrola a úprava kapalin
Jarní příprava zahrnuje také kontrolu a úpravu 
kapalin. Začněte tím, že se podíváte na hla-
dinu oleje a případně doplníte, pokud je to 
nutné. Poté zkontrolujte kapalinu v chladiči 
a opět doplňte, pokud je to třeba. Nesmíte 
zapomenout na brzdovou kapalinu, kterou je 
nutné vyměnit každé dva roky. Pokud již není 
transparentní, je třeba ji vyměnit.

Kontrola baterie
Dalším krokem při jarní přípravě motocyklu 
je zkontrolovat baterii. Pokud je baterie slabá 
nebo poškozená, je nutné ji vyměnit. Také je 
vhodné zkontrolovat a vyčistit kontakty a za-
jištění baterie.
Kontrola pneumatik
Pneumatiky jsou klíčovým prvkem motocyklu, 
který ovlivňuje jeho stabilitu a řízení. Proto 
je nutné zkontrolovat tlak v pneumatikách 
a případně jej doplnit. Pokud jsou pneuma-
tiky opotřebované nebo poškozené, je třeba 
je vyměnit. Také je důležité zkontrolovat stav 
brzdových destiček a případně je vyměnit.
Otestování motocyklu
Posledním krokem při jarní přípravě motocy-
klu je jeho otestování.

Mnoho bezpečných kilometrů vám přeje za 
Expert racing team Libor Růžek.
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Historie školy na Kapličkách
Založení školy v Kapličkách je doloženo rokem 
1587. Původní stará, zčásti dřevěná budova 
školy s bytem učitele a chlévem byla časem 
nahrazena poschoďovou, kamennou budo-
vou, přizpůsobenou vzhledu kostela. Před prv-
ní světovou válkou je jako vrchní učitel uváděn 
Johann Spitzenberger, následoval ho Wilhelm 
Hart. Ten byl zároveň zakladatelem hudební-
ho spolku a spolku hasičů v obci. Jeho manžel-
ka byla učitelkou ručních prací (dalšími učiteli 
byli Patron, Weiser, Maschke, Watzlick a Ka-
ppl). V letech 1912 – 1925 byl vrchním učite-
lem Johann Brabetz (učitelé J. Rienmüller a E. 
Watzl), od r. 1925 do r. 1927 byl zastupujícím 
vrchním učitelem učitel Ernst Watzl (učitelé J. 
Haidl a A. Migl). Dne 27. září 1927 přišel do 
Kapliček jako řídící učitel Gerard Bitzan. Pod 
jeho vedením byla škola přestavěna. Z chlé-
va byla zřízena obytná místnost a škola byla 
rozšířena na 4 třídy. Později byla zřízena pro 
nedostatek místa 5. třída ve vedlejším domě 
u Dannerů (obchod Stumpner). Gerard Bitzan 
také vedl kroniku obce Schönfedel, pod kterou 
Kapličky spadaly, a to do roku 1938. Rovněž 
se snažil o oživení turistického ruchu vyzna-
čováním turistických tras v okolí pro spolek 
Böhmerwaldbunds. Od roku 1938 byl řídícím 
učitelem Adolf Foschum (učitelé F. Banner, 
A. Grübl, A. Panli, R. Schwarz a H. Foschum). 
V roce 1946 přišel český učitel, ovšem ná-
vštěvnost školy již byla malá.

Historie kostela na Kapličkách
Farní kostel, který zde stál od roku 1376, byl 
postupně rozšiřován. Původní farní kostel 
v Kapličkách byl postaven v roce 1376 a byl 
zasvěcen sv. Janovi a sv. Pavlovi. V husitských 

dobách zpustnul a obnoven byl teprve v době 
protireformace péčí Vyšebrodského klášte-
ra. Roku 1643 posvětil opat Jiří Wendschuch 
do znovuzřízeného kostela 3 nové postranní 
oltáře. V roce 1790 byla umístěna na severní 
boční oltář socha P. Marie. V roce 1816 byl 
přelit největší zvon. Ke konci 19. století byl 
starý kostel zbourán a podle plánů Ing. Franze 
Karla z Vyššího Brodu byl postaven nový kos-
tel v neorománském slohu, vysvěcen byl 11. 
6. 1896.  Trojlodní stavba z místní žuly stála 
na nejvyšším místě na východním okraji obce 
v nadmořské výšce 951 metrů. Ke čtvercové-
mu kněžišti přiléhala z jižní strany sakristie. 
Čtyřhranná věž, navazující na západní průče-
lí byla 50 metrů vysoká, krytá osmistěnným 
jehlanem. Původně v ní byly umístěny čty-
ři zvony z let 1590, 1746, 1816, 1896. Věžní 
hodiny zhotovil hodinář Johann Krammer 
z rakouského Helfenbergu spolu s místním 
kovářem Wenzelem Hutterem. Kostel měl tři 
vchody, v lodi bylo pět oken, v kněžišti jedno 
a jedno kruhové okno bylo v čelní fasádě. Loď 
měřila na délku 23 m, na šířku 11,60 m a za-
klenuta byla ve výšce 11,80 m ve třech polích 
křížovými klenbami. Kněžiště bylo 8 m dlouhé 
a 8,20 m široké, zaklenuto bylo ve výšce 10,80 
m.

Obecní představitelé Kapliček
Do roku 1910 byl starostou v Kapličkách Jo-
hann Haudum z Lipové, po něm převzal úřad 
Johann Weimüller z Kapliček a od roku 1918 
pak Simon Hehenberger z Lipové. Od roku 
1928 to byl Bernhard Weimüller z Kapliček, 
pro jeho těžkou nemoc však musel úřad pře-
vzít Josef Gartner, hostinský z Kapliček. Po 
připojení Sudet k Třetí říši byl starostou v le-

tech 1938 – 1940 Johann Zanner. V roce 1940 
převzal starostenství Franz Anderl z Krásného 
Pole a zřídil úřad v Krásném Poli v domě Fran-
ze Leutgöba, sekretáři byli ustanoveni Franz 
Kepplinger z Piberschlagu a Johann Stockin-
ger z Nových Domků. Po válce byla kancelář 
starosty přemístěna do nedalekých Loučovic 
a starosta Franz Anderl byl vystřídán českým 
komisařem. Franz Aderl nebyl se svojí rodinou 
vysídlen a později se stal vedoucím provozu 
v Loučovické papírně, zemřel 24. 12. 1972 ve 
věku 77 let.
 
Počet obyvatel a domů na Kapličkách
Podle Ortsverzeichnis im Königreich Böhmen, 
zpracovaného na základě výsledků sčítání 
lidu, které se uskutečnilo v roce 1910, bylo 
v té době v osadě Kapličky (Kapellen)  celkem 
28 domů se 177 obyvateli německé národnos-
ti

Podle informací z Místopisného slovníku 
Československé republiky a Chytilova místo-
pisu České republiky jsou Kapličky uváděny 
jako osada s 28 domy a 194 obyvateli, z toho 
181 německé národnosti spadající pod obec 
Schönfelden a farnost Kapličky.
 
Podle Johanna Krammera je v roce 1930 uvá-
děno v obci Kapličky v 30 domech celkem 233 
obyvatel německé národnosti, k tomu 2 oby-
vatelé národnosti české. V celé farnosti Kap-
ličky to pak bylo 151 domů s 1034 obyvateli 
německé národnosti a 15 obyvateli české ná-
rodnosti. V roce 1939 je zde uváděno celkem 
262 domácností.

Z HISTORIE KAPLIČEK
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Zánik obce Kapličky
Rok 1938 přinesl pro pohraničí Českosloven-
ské republiky osudový zlom. Tisíce českých 
obyvatel, Židů a německých anti fašistů opou-
štěli Hitlerem zabrané území, do tzv. Sudet 
přicházeli vojáci wehrmachtu a za nimi noví 
obyvatelé z Říše. Nacisti cká nadvláda zde tr-
vala téměř 7 let. Na jaře 1945 přišel konec II. 
světové války, obnova Československého stá-
tu a s prvními poválečnými roky další velký 
zlom ve vývoji českého pohraničí. Tento zlom 
zasáhl rovněž obec Kapličky, včetně jejích 
přifařených osad. Podle dekretu prezidenta 
republiky ze dne 20. července 1945 dochází 
Vyhláškou okresní správní komise v Kaplici ze 
dne 19. listopadu 1945 ke konfi skaci zeměděl-
ského majetku osobám německé národnosti  
ve správní obci Schönfelden (Krásná Pole), 
pod kterou Kapličky s dalšími osadami spadají. 
Výjimka byla učiněna u osob, které se akti vně 
zúčastnily boje za zachování celistvosti  a osvo-
bození Československé republiky.
Další ranou této a dalším obcím je vysídlení 
původního německého obyvatelstva z je-
jich domovů v následujícím roce 1946. Zde
k němu došlo konkrétně v období od 9. dub-
na do 22. října 1946. Obyvatelé byli z příkazu 
Místní správní komise v Kapličkách nejprve 
dopraveni do sběrného střediska v Kaplici
a pak následně odtransportováni do různých 
oblastí  v tehdejším Německu. Tím byl zapo-

čat celkový zánik obce Kapličky. Po odsunu 
německých obyvatel byly následně některé
z osad alespoň částečně dosídleny (např. Krás-
ná Pole) obyvatelstvem z vnitrozemí nebo ru-
munskými reemigranty. U jiných osad Místní 
správní komise rozhodla, že již dosídleny ne-
budou (např. Adámky).
Pak přišel únor 1948 a oblastem sousedícím 
s Bavorskem a Rakouskem nebylo dopřáno 
dalšího vývoje. Zásadním úkolem komunisti c-
kého režimu se stala ostraha státní hranice.
K vytvoření neprostupnosti  hranic byla učině-
na nejrůznější opatření, mezi nimi zřízení hra-
ničních a zakázaných pásem (v okrese Kaplice 
uváděn vůbec největší počet obcí v zakáza-
ném pásmu – 30). Rokem 1952 pak dochází 

v pohraničí k rozsáhlé demoliční akci, která 
trvala 8 let. Začíná v zakázaném pásmu leží-
cím při rakouské a bavorské hranici a nakonec 
zasahuje i do širšího pásu českého pohraničí
(v okrese Kaplice více jak 3000 budov). Dů-
vody k tak rozsáhlé likvidaci byly tři. Vyčisti t 
pohraniční oblasti  od zbořenišť, které kazily 
vzhled obcí a krajiny, získat stavební materiál
z demolic a zpřehlednit terén k usnadnění prá-
ce Pohraniční stráže. Samotná práce na demo-
licích byla organizována tak, že nejprve byla 
snesena kryti na ze střech bouraných domů, 
pak byl rozebrán krov a jiné dřevěné součásti . 
Poté byl objekt pyrotechnicky nebo mecha-
nicky rozrušen. Nakonec bylo nepotřebné 
zdivo odsunuto rypadlem nebo buldozerem
a zarovnáno s okolním terénem. Přes to, že 
byla použita k provedení těchto úkolů těžká 
technika, nebyly výsledky vždy zcela uspoko-
jující. Do dnešní doby tak i v samotných Kap-
ličkách dochází k nebezpečným propadům 
klenutých stropů neaplanovaných sklepních 
nebo přízemních prostor zbořených domů.
Zvláštní ustanovení se týkalo církevních ob-
jektů a jejich zařízení. Po dohodě s příslušným 
farním úřadem měl být zajištěn převoz varhan, 
zvonů a všeho bohoslužebného zařízení na 
bezpečné místo. I další kulturně a historicky 
cenné památky měly být převezeny na místo 
určené příslušným KNV. V případě kostela Sv. 
Jana a Pavla v Kapličkách se zatí m osud jeho 
zvonů, varhan ani oltáře nepodařilo dopátrat.

- zdroj: Kubištová M.: Bakalářská práce: Zanik-
lé vesnice po roce 1945 - ves Kapličky -



Práce s moderními stroji a atraktivní mzda 
hned po škole. U nás v HAUSERU to jde.
Od září 2022 sbírají u nás v HAUSERU první pracovní zkušenosti účastníci již 3. ročníku trainee programu s cílovou pozicí 
seřizovač automatických CNC strojů. Během jednoho roku se od našich profíků dozvědí mnohé o práci s jednoduššími, 
ale také plně automatickými vysekávacími a ohýbacími stroji. Nyní mají účastníci za sebou více než polovinu programu 
a dva z nich, Tomáš B. (20) – absolvent SOŠ strojní a elektrotechnické ve Velešíně a Matyáš F. (20) – absolvent SPŠ 
strojní a elektrotechnické v Českých Budějovicích, se podělili o své dojmy v následujícím rozhovoru. 

Jak jste se dozvěděli o možnosti zapo-
jit se do trainee programu u firmy 
HAUSER a proč jste se pro něj rozhodli?
Tomáš B.: Firmu HAUSER jsem poprvé 
navštívil během akce den otevřených 
dveří. Velmi se mi líbilo zdejší pracovní 
prostředí – moderní technika, čisté 
a prostorné prostředí. Následně jsem 
na  firmu HAUSER narazil ještě během 
akce Job day u nás ve škole. Místní 
firmy tam studentům nabízejí pracovní 
příležitosti a trainee program mě zaujal. 
Matyáš F.: O firmě HAUSER jsem se 
poprvé dozvěděl u nás ve škole. Firmy 
měly v naší škole vyhrazený den pro 
svou prezentaci a HAUSER byla jedna 
z nich. Zaujala mě především doba 
jednoho roku, kterou mohu ještě 
věnovat poznávání práce s ohýbacími 
a vysekávacími stroji. To se jen tak někde 
nenabízí.

Můžete čtenářům přiblížit, jak takový 
trainee program probíhá?
Matyáš F.: Před samotným začátkem 
programu jsme absolvovali pohovor 
a prohlídku výroby. Předem jsme měli 
veškeré potřebné informace, takže 
první den jsme splnili už jen poučení 
o bezpečnosti práce a byli jsme předáni 
směnovému mistrovi. Ten nás přidělil ke 
konkrétnímu zaměstnanci a začali jsme 
se postupně zapojovat do výroby.
Tomáš B.: Celý program začíná prací 
s jednoduššími stroji a postupně se 
propracujeme k moderním automa-
tizovaným strojům. Během první polo-
viny kurzu se věnujeme vysekávacím 

strojům a druhá polovina je zaměřená 
na ohýbací stroje. 

Máte za sebou už více než polovinu 
programu. V čem vidíte jeho největší 
výhodu?
Matyáš F.: Procházíme prací na různých 
strojích – na jednodušších i automatizo-
vaných, vysekávacích i ohýbacích CNC 
strojích. Získáváme tak celkový pře-
hled a lepší povědomí o provázanosti 
jednotlivých procesů. Máme také 
vždy dostatek času seznámit se 
s jednotlivými stroji. Dostatek času na 
nás mají i kolegové a můžeme se tak vše 
v klidu naučit.

A co vás během trainee programu 
zatím nejvíce bavilo?
Tomáš B.: Celkově mě baví práce hlavně 
s moderními automatizovanými stroji. 
Nejvíc zatím práce na vysekávacích 
lisech, protože to není stereotypní 
a musím zapřemýšlet nad každým 
novým zadáním. Ale baví mě i ohýbací 
stroje. 

V rámci programu získáváte mnoho 
cenných zkušeností a postupně se 
stáváte odborníky v žádaném oboru.  
Co byste si chtěli ještě vyzkoušet?
Matyáš F.: Rád bych si vyzkoušel 
samotné programování strojů. Vymyslet 
konkrétní zadání výseku – tvar, rozměry 
atd.
Tomáš B.: Také mě láká programování. 
Práce pak není jednotvárná a můžeme 
vymýšlet něco nového.

Rádi ti o trainee programu 
řekneme víc.

Ing. Lenka Nožičková 
lenka.nozickova@hauser.com 
+420 735 174 720
 
HAUSER spol. s r.o. 
Kaplice 253, 382 41 
www.hauser.cz

Během června opustí střední školy 
a odborná učiliště další absolventi 
a určitě už dnes přemýšlejí, kde zahájí 
svou kariéru. Doporučili byste jim náš 
trainee program?
Matyáš F.: Určitě ano. Program probíhá 
tak, jak bylo na začátku domluveno, 
a spoustu jsem se toho už naučil.
Tomáš B.: Ano. Dokonce jsem zjistil, 
že před dvěma lety tento program 
absolvovali dva kluci z naší školy a jsou 
zde dodnes zaměstnáni. 

Chceš také rozjet svou kariéru u nás 
v HAUSERU? Tak neváhej a ozvi se 
nám! Počítat můžeš s atraktivní mzdou 
35  000 Kč měsíčně a po úspěšném 
absolvování programu ti nabídneme 
45 000 Kč měsíčně. Na dovolené 
a ostatních benefitech také nešetříme. 
Talent prostě umíme ocenit.
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